
2013D39960 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie, belast met het voorbereidend 
onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer verslag uit te brengen in 
de vorm van een lijst van vragen met de daarop gegeven antwoorden. 
Met de vaststelling van het verslag acht de commissie de openbare 
behandeling van het wetsvoorstel voldoende voorbereid. 

De voorzitter van de commissie,
Ten Broeke 

De adjunct-griffier van de commissie,
Dekker 
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Nr. Vraag 
1 Op welke gebieden is er een gebrek aan inzetbaar materieel bij de 

strijdkrachten als gevolg van achterstallig onderhoud en wanneer is 
de verwachting dat dit, uitgesplitst per materieel-groep, is 
opgelost? 

2 Kunt u een overzicht geven van de kostenbesparingen die de 
afgelopen vijf jaar zijn behaald door internationale samenwerking 
in NAVO- en EU-verband? 

3 Kunt u toelichten welk bedrag het Ministerie van Defensie in de 
komende tien jaar van haar budget bijdraagt aan de Nederlandse 
economie en hoeveel daarvan wordt gebruikt voor innovatieve 
projecten? 

4 Welke besparing levert het opheffen van de marinierscompagnie in 
de West op na aftrek van de extra kosten door roulatie? Is hier een 
business case van en is deze openbaar? 

5 Kunt u toelichten waarom het hoofdstuk Defensie Industrie 
Strategie in de bijlage van de begroting 2013 en 2014 is geschrapt? 

6 Wat is het strategisch plan van Defensie om te werken aan het 
draagvlak in de samenleving? 

7 Welk bedrag kunt u netto besteden indien geen rekening wordt 
gehouden met pensioenen, wachtgelden en de afdracht van de 
Belasting Toegevoegde Waarde (BTW) bij investeringsprojecten? 
Wat is dan het percentage van het Bruto Nationaal Product (BNP)? 

8 Bij welke andere Rijksbegrotingen wordt uitgegaan van een 
planningshorizon van 15 jaar voor exploitatiekosten? Welke mate 
van betrouwbaarheid wordt daar aangehouden? 

9 Zijn er financiële afspraken gemaakt over aansprakelijkheid in 
verband met de eventuele schade als gevolg van ongelukken met 
kernwapens in Nederland? 

10 Als de inzet van de Patriots in Turkije met een jaar verlengd wordt, 
hoeveel kost dat dan? 

11 Als de inzet van de Patriots in Turkije met een jaar verlengd wordt, 
kan dit betaald worden uit het Budget Internationale Veiligheid 
(BIV)? 

12 Kunt u in het verlengde van de Verkenningen (31 243, nr. 17), de 
Internationale Veiligheidsstrategie (33 694, nr. 1) en de Nota In het 
belang van Nederland (33 763, nr. 1) de vraag beantwoorden welke 
militaire bijdrage Nederland wil leveren in internationaal verband 
en ten opzichte van andere landen? Welke rol wil Nederland in de 
wereld spelen en voor welke belangen en waarden wil Nederland 
pal staan? 

13 Kunt u in het verlengde van de Verkenningen, de Internationale 
Veiligheidsstrategie en de Nota In het belang van Nederland de 
vraag beantwoorden welke Defensie inspanning nodig en/of 
wenselijk is en hoe Nederland om zal gaan met de fundamentele 
onzekerheid over toekomstige ontwikkelingen? 

14 Kunt u in het verlengde van de Verkenningen, de Internationale 
Veiligheidsstrategie en de Nota In het belang van Nederland de 
vraag beantwoorden welke balans moet worden getroffen tussen 
de bescherming en zo nodig verdediging van het eigen en het 
bondgenootschappelijk grondgebied en het optreden bij de bron 
van bedreigingen van onze veiligheid, al dan niet ter bevordering 
van de internationale rechtsorde? 

15 Kunt u in het verlengde van de Verkenningen, de Internationale 
Veiligheidsstrategie en de Nota In het belang van Nederland de 
vraag beantwoorden welke bijdrage de krijgsmacht binnen de 
eigen landsgrenzen moet leveren aan de veiligheid van onze 
samenleving in het licht van de groeiende kwetsbaarheid voor 
maatschappelijke ontwrichting? 
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Nr. Vraag 
16 Kunt u in het verlengde van de Verkenningen, de Internationale 

Veiligheidsstrategie en de Nota In het belang van Nederland de 
vraag beantwoorden welke afhankelijkheden van andere landen 
Nederland op veiligheids- en defensiegebied kan aanvaarden en tot 
welk punt u de autonomie wilt behouden? 

17 Kunt u per maatregel die voortkomt uit de Nota In het belang van 
Nederland de financiële opbrengst weergeven? 

18 Hoe lang kan de missie nog duren waarover wordt gesproken? 
Hoeveel militairen kunnen er tegelijkertijd worden uitgezonden? 
Zou een missie als Uruzgan nog tot de mogelijkheden behoren? 

19 Wat zijn de lopende reorganisaties die in 2011 in gang zijn gezet? 
20 Welke reorganisaties die in 2011 in gang zijn gezet worden in 2.014 

voltooid? 
21 Welke lopende reorganisaties die in 2011 in gang zijn gezet zullen 

niet in 2014 worden voltooid? 
22 Welke reorganisaties komen bovenop de lopende reorganisaties die 

in 2011 in gang zijn gezet? 
23 Kunt u een organogram naar de Kamer sturen van de nieuwe 

Defensieorganisatie met de nieuwe taak- en verantwoordelijkheids-
verdeling zoals die voortvloeit uit de reorganisatie? 

24 Wat is uw betrokkenheid bij het besteden van de gelden uit het 
nieuwe BIV (van jaarlijks € 250 mln.)? 

25 Wanneer zijn de structurele financiële problemen begonnen 
waarover u spreekt? 

26 Is het mogelijk om de compensatie van de Wet Uniformering 
Loonbegrip (WUL) niet te laten plaatsvinden voor nieuwe werkne-
mers van Defensie? Welke besparing levert dat op langere termijn 
op? 

27 Als de WUL compensatie niet plaatsvindt, hoeveel minder mensen 
hoeven er dan ontslagen te worden? 

28 Kunt u toelichten of het niet compenseren van de kosten van de 
invoering van de WUL voor Defensie arbeidsplaatsen heeft gekost, 
zoals ook wordt gesteld in het artikel «Bataljon Infanteristen van 
Weekers» dat gepubliceerd is op de website van GOV/MHB1? Zo ja, 
hoeveel? 

29 Kunt u toelichten of u, net als staatssecretaris van Financiën, ook 
van mening bent dat de effecten van de invoering van de WUL 
acceptabel zijn waar het Defensie en de defensiemedewerkers (in 
het bijzonder de militairen) betreft? 

30 Welke herschikkingen hebben plaatsgevonden in verband met de 
cao-afspraken van december 2011? Ten koste van welke investerin-
gen is dit gegaan? 

31 Kunt u toelichten hoe de Research & Development (R&D)-uitgaven 
aan het marinecluster de periode overbruggen van de doorgescho-
ven maritieme investeringsprojecten? 

32 Wat zijn de verwachte exploitatiekosten van het nieuwe bevoorra-
dingsschip dat het Joint Support Ship (JSS) moet vervangen? 

33 Wat is de minimale personele bezetting van het JSS als het alleen 
de bevoorradingstaak uitvoert? 

34 Kunt u een schatting geven van de verwachte personele bezetting 
van het bevoorradingsschip dat het JSS vervangt? 

35 Wat zijn de geschatte exploitatiekosten van het JSS als het alleen 
de bevoorradingstaak uitvoert? 

36 Wat zijn de geschatte exploitatiekosten van het JSS als het met 
minimale bemanning de bevoorradingstaak uitvoert? 

37 Kunt u toelichten wat de exploitatiekosten zijn van het JSS als het 
alleen de bevoorradingstaak uitvoert en de verwachte exploitatie-
kosten van het nieuwe bevoorradingsschip? 

38 Wat is het verschil tussen de investeringskosten van het JSS en de 
verwachte verkoopopbrengst? 

3
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39 Wat zouden de exploitatiekosten zijn van het JSS als deze in 

gebruik wordt genomen en welk bedrag is gemoeid met de 
mogelijke verkoop van het JSS? 

40 Is er over het besluit om het JSS niet in dienst te nemen afstem-
ming geweest met internationale samenwerkingspartners? Zo ja, 
met welke partners en hoe stonden zij tegenover dit besluit? 

41 Is er voor het besluit tot om het JSS niet in dienst te nemen overleg 
geweest met internationale partners over een eventuele gezamen-
lijke exploitatie van het schip? Zo ja, met welke landen? Zo nee, 
waarom niet? 

42 Is er over het besluit om het JSS niet in dienst te nemen afstem-
ming geweest met de NAVO? Zo ja, hoe stond de NAVO tegenover 
dit besluit? Zo nee, waarom niet? 

43 Hoeveel directe en indirecte werkgelegenheid verdwijnt er met de 
maatregel om het JSS niet in dienst te nemen? 

44 Welke gevolgen heeft het niet in de vaart nemen van het JSS voor 
de bouw van de nieuwe kade in Den Helder? 

45 Welke financiële gevolgen heeft het voor Defensie als de bouw van 
de nieuwe kade in Den Helder niet door gaat wegens het niet in de 
vaart nemen van het JSS? 

46 Welke kosten heeft Defensie reeds gemaakt voor de bouw van de 
nieuwe kade in Den Helder voor het JSS? 

47 Welke financiële verplichtingen is Defensie reeds aangegaan bij de 
bouw van de nieuwe kade in Den Helder voor het JSS? 

48 Wanneer wordt de proefvaart van het JSS afgerond en wanneer 
kan het schip volledig operationeel gereed ter verkoop worden 
aangeboden? 

49 Kunt u de verhouding tussen de totale jaarlijkse kosten weergeven 
van een luchtmobiel bataljon, een bataljon dat puur gespecialiseerd 
is in gemotoriseerd optreden en een pantserinfanteriebataljon? 

50 Kunt u de exploitatiekosten toelichten van de CV-90, de Boxer, de 
Fennek en de Bushmaster, voor elk afzonderlijk? 

51 Hoe lang duurt het om een bataljon dat luchtmobiel is getraind om 
te trainen tot een inzetbaar bataljon dat gespecialiseerd is in 
gemotoriseerd optreden? 

52 Hoe lang duurt het om een pantserinfanteriebataljon om te trainen 
tot een inzetbaar bataljon dat gespecialiseerd is in gemotoriseerd 
optreden? 

53 Zijn de mogelijkheden voor internationale militaire samenwerking 
met België onderzocht op gebied van de landmacht? Zo ja, wat zijn 
de mogelijkheden? Zo nee, waarom niet? 

54 Zijn mogelijkheden voor verdergaande internationale militaire 
samenwerking op het gebied van de pantserinfanterie met 
Duitsland onderzocht? Zo ja, wat zijn de mogelijkheden? Zo nee, 
waarom niet? 

55 Kunt u toelichten in welke mate de maatregel van het omvormen 
van een luchtmobiel bataljon tot een gemotoriseerd bataljon 
bijdraagt aan de vraagdemping van de Chinook helikopter? 

56 Kunt u toelichten hoe de verschillende infanteriebataljons (luchtmo-
biel, mariniers, het nieuwe gemotoriseerde bataljon en de 
pantserinfanterie) elkaar vervangen bij inzet in een missiegebied en 
zo bijdragen aan één voortzettingsvermogen? 

57 Hoe is de zorg geregeld voor de Militaire Oorlog- en Dienstslachtof-
fers en veteranen die hebben gediend bij het 45e Pantserinfanterie-
bataljon Regiment Infanterie Oranje Gelderland nu deze eenheid 
wordt opgeheven, hierbij in acht nemende dat de zorg voor deze 
groepen met name via de regimenten is verankerd? 
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58 Wat zijn uw de plannen voor de ruim honderd Veiligheid en 

Vakmanschap (VeVa) leerlingen die waren voorbestemd voor het op 
te heffen pantserinfanteriebataljon, in acht nemende dat de vulling 
van het Commando landstrijdkrachten (CLAS) naar verwachting 
volgend jaar de norm zal bereiken en herplaatsing/deroutering 
daarom vrijwel uitgesloten is? 

59 Uit hoeveel Defensiemedewerkers bestaat het 45e pantserinfante-
riebataljon? 

60 Hoeveel Defensiemedewerkers van het 45e pantserinfanteriebatal-
jon zullen extern bemiddeld moeten worden, en hoeveel kunnen 
binnen Defensie herplaatst worden? 

61 Heeft u andere opties uitgedacht die aansluiten bij de Nota In het 
belang van Nederland om de bezuinigingen bij de landmacht in te 
vullen zonder dat daarbij het 45e infanteriebataljon opgeheven 
dient te worden? Zo ja, kunt u deze opties delen met de Kamer? 

62 Kunt u eventuele alternatieve scenario’s schetsen voor het opheffen 
van het 45e pantserinfanteriebataljon en toch de financiële 
bezuinigingsdoelstellingen van de landmacht te halen? 

63 Welke alternatieve invullingen zijn er om de besparingen bij de 
landmacht in te vullen zodat het aantal infanteriebataljons op peil 
blijft en daardoor het voortzettingsvermogen in stand gehouden 
kan worden? 

64 Hoe verhoudt het opheffen van het 45e pantserinfanteriebataljon 
zich tot de ambitie om zoveel mogelijke operationele eenheden te 
ontzien? 

65 Wat heeft u aan inspanningen verricht of gaat u verrichten om het 
internationaal onderhoud van de F-35 naar Nederland toe te halen? 

66 Welke gevolgen heeft het afstoten van (meer) F16’s voor het (niet) 
kunnen voldoen aan verplichtingen in NAVO-verband? 

67 Is het mogelijk om het luchtruim te beveiligen met een eenvoudiger 
toestel dan de F-35? 

68 Kunt u voor de laatste tien jaar uiteenzetten hoeveel vlieguren er 
door gastvliegers in de Nederlandse F-16’s gemaakt zijn? 

69 Welke functionaliteiten zullen op de vliegbasis Leeuwarden blijven 
als het wordt omgevormd tot een Deployed Operating Base (DOB)? 

70 Welke functionaliteiten zullen van de vliegbasis Leeuwarden 
verdwijnen als het wordt omgevormd tot een DOB? 

71 Hoeveel arbeidsplaatsen zullen op de vliegbasis Leeuwarden 
blijven als het wordt omgevormd tot een DOB? 

72 Hoeveel F-16’s zullen op de vliegbasis Leeuwarden geplaatst 
worden als het wordt omgevormd tot een DOB? 

73 Welke besparing levert het omvormen van de vliegbasis Leeuwar-
den tot een DOB op? 

74 Kunt u inzicht verschaffen in de financiële gevolgen voor het 
vastgoed en exploitatie bij het geschetste voornemen voor de 
vliegbasis Leeuwarden als die wordt beperkt tot een DOB? 

75 Kunt u toelichten of en hoe voor de vliegbasis Leeuwarden 
rekening is gehouden met het behoud van het bestaande vastgoed 
voor het uitvoeren van internationale oefeningen en opleidingen, 
dat met de voorgenomen plannen een groot deel van het jaar niet 
gebruikt wordt maar wel onderhouden moet worden? 

76 Kunt u bij de maatregel om de vliegbasis Leeuwarden om te 
vormen tot een DOB inzicht geven in de kosten en besparingen op 
korte termijn (inclusief transformatie kosten voor personeel, 
gebouwen, materieel) en op lange termijn, en toelichten welke 
kosten zijn meegenomen? 
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77 Kunt u inzicht geven in de scenario’s van concentratie van staf- en 

onderhoudswerkzaamheden waarop de keuzes zijn gemaakt, 
specifiek voor een scenario waarin concentratie van onderhouds-
werkzaamheden in Leeuwarden plaatsvindt? 

78 Bent u op de hoogte van het aanbod van Leeuwarden en de 
Provincie Friesland om een gezamenlijke business case op te laten 
stellen voor behoud van de werkzaamheden in Leeuwarden in 
plaats van verplaatsing van werk naar Woensdrecht/Volkel? Wat is 
uw standpunt daarin? 

79 Hoe heeft u uitvoering gegeven aan de motie van De Vries c.s. 
(31 490 nr. 126) om onevenredig banenverlies in Friesland te 
voorkomen en wat waren de afwegingen daarbij? 

80 Wat is de exploitatiewinst in verband met het afstoten van de 
Gulfstream? 

81 Bij wie wordt er transportcapaciteit ingehuurd? 
82 Waarom is het budget van alle projecten in planning, met uitzonde-

ring van de verwerving van de F-35, met vijf procent verlaagd? Wat 
is de beleidsmatige achtergrond en het vervolg op deze maatregel? 

83 Welke gevolgen heeft het vertragen van de vervanging van grote 
wapensystemen voor de materiële exploitatiekosten van het te 
vervangen materieel? 

84 Van welke grote wapensystemen is de vervanging vertraagd als 
gevolg van de maatregelen in het investeringsplan om de financiële 
problematiek binnen Defensie op te lossen? 

85 Hoe draagt het schrappen van wapensystemen bij aan de structu-
rele besparingen die nodig zijn om de financiële problematiek op te 
lossen? 

86 Welke gevolgen heeft het vertragen van de vervanging van grote 
wapensystemen voor de kennis en kunde van het Nederlandse 
Marinecluster? 

87 Hoeveel wordt er structureel bespaard als gevolg van de maatregel 
om alle investeringsprojecten, behalve de F-35, te korten met 5%? 

88 Welke investeringsprojecten zijn geschrapt als gevolg van de 
maatregelen in het investeringsplan om de financiële problematiek 
binnen Defensie op te lossen? 

89 Welke gevolgen heeft het later bereiken van de investeringsquote 
van 20% voor de kwaliteit van materieel? 

90 Hoeveel wordt er structureel bespaard met het schrappen van 
investeringsprojecten als gevolg van de maatregelen in het 
investeringsplan om de financiële problematiek binnen Defensie op 
te lossen? 

91 Welke gevolgen heeft het vertragen van grote investeringsprojecten 
voor de inzetbaarheid van deze eenheden? 

92 Kunnen met behulp van een tijdelijke mismatch van het personeels-
bestand gedwongen ontslagen worden voorkomen? Zo ja, kunt u 
dit toelichten? 

93 Gaat u stappen ondernemen om het vertrouwen in het Ministerie 
van Defensie en de politiek te vergroten? Zo ja, welke stappen zijn 
dat? Zo nee, waarom niet? 

94 Is de in het Sociaal Akkoord afgesproken regeling dat de 52% 
strafheffing tijdelijk niet van toepassing is bij vroegtijdig uittreden 
ook van toepassing op Defensie? Zo ja, hoe lang duurt deze periode 
van ontheffing? 

95 Wat is het aandeel personeelskosten in de begroting en hoe 
ontwikkelt dit aandeel zich de komende vijf jaar? 
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96 Wat zijn de extra pensioenkosten door het hanteren van een 

eindloonregeling voor militairen? Welk aandeel van de gemiddelde 
kosten per werknemer houden voor een militair verband met de 
pensioenbijdrage, en hoe verhoudt dit zich tot een vergelijkbare 
ambtenaar? 

97 Wat zijn de (geraamde) kosten als gevolg van de regeling voor 
functioneel leeftijdsontslag (FLO) in 2013, 2014, 2015, 2016, 2017 en 
structureel? 

98 Is het mogelijk om via een wetswijziging de FLO regeling af te 
bouwen, te sluiten voor nieuwe werknemers van Defensie of af te 
schaffen? Kunt u toelichten welke structurele besparing op de 
kosten dit met zich mee zou brengen? 

99 Geldt de nullijn ook voor militairen? 
100 Welk bedrag besteedt Defensie jaarlijks aan reiskostenvergoedin-

gen voor woon-werkverkeer? 
101 Hoeveel verdient een militaire beleidsmedewerker vergeleken met 

een niet militaire beleidsmedewerker bij Defensie? In welke mate is 
er een verschil tussen beleidsmedewerkers bij Defensie en 
Rijksbreed? 

102 Hoe groot is de behoefte aan nieuw en jonger personeel en hoeveel 
daarvan wordt bereikt? 

103 Hoeveel leerlingen uit de opleiding VeVa richting grondoptreden 
zullen in 2014 en in 2015 hun opleiding afronden? 

104 Hoeveel arbeidsplaatsen worden in 2014 en 2015 vrijgehouden 
voor afgestudeerde VeVa leerlingen met de richting grondoptre-
den? 

105 Klopt het dat de leerlingen VeVa een baangarantie bij Defensie 
hebben en behouden? 

106 Wat betekent een baangarantie voor de leerlingen VeVa? 
107 Hoe worden in geval van opheffing van het 45e pantserinfanterieba-

taljon en de marinierscompagnie de reeds opgeleide of in opleiding 
zijnde VEVA-leerlingen opgevangen en uitzicht gegeven op een 
baan bij Defensie? 

108 Kunt u per bataljon toelichten wat de huidige vulling is in percenta-
ges en absolute getallen bij de 11e luchtmobiele brigade, de 13e en 
43e gemechaniseerde brigade en de twee mariniersbataljons? 

109 Kunt u per bataljon toelichten wat de vulling in percentages en 
absolute getallen zal zijn in 2014 bij de 11e luchtmobiele brigade, de 
13e en 43e gemechaniseerde brigade en de twee mariniersbatal-
jons? 

110 Kunt u per bataljon toelichten wat de vulling in percentages en 
absolute getallen zal zijn in 2015 bij de 11e luchtmobiele brigade, de 
13e en 43e gemechaniseerde brigade en de twee mariniersbatal-
jons? 

111 Kunt u een overzicht geven van de irreguliere uitstroom uitgesplitst 
in krijgsmachtdeel en rang of schaal? 

112 Hoe gaat u het rendement van de sollicitaties vergroten? 
113 Hoe merkt u op dat de arbeidsmarktcampagne van Defensie 

inmiddels haar vruchten af begint te werpen? Kunt u dit toelichten 
en met cijfers onderbouwen? 

114 Heeft het voornemen meer gebruik te maken van reservisten 
gevolgen voor het voortzettingsvermogen van infanterie eenheden 
op uitzending? 

115 Kunt u voor het jaar 2010 per rang en schaal een overzicht geven 
van de volgende uitstroom categorieën: de irreguliere uitstroom, 
het einde van het Flexibel Personeel Systeem (FPS), het einde van 
de Beroeps Bepaalde Tijd (BBT) aanstelling en het leeftijdsontslag? 
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116 Kunt u voor het jaar 2011 per rang en schaal een overzicht geven 

van de volgende uitstroom categorieën: de irreguliere uitstroom, 
het einde van het FPS, het einde van de BBT aanstelling en het 
leeftijdsontslag? 

117 Kunt u voor het jaar 2012 per rang en schaal een overzicht geven 
van de volgende uitstroom categorieën: de irreguliere uitstroom, 
het einde van het FPS, het einde van de BBT aanstelling en het 
leeftijdsontslag? 

118 Kunt u voor het jaar 2013 per rang en schaal een overzicht geven 
van de volgende uitstroom categorieën: de irreguliere uitstroom, 
het einde van het FPS, het einde van de BBT aanstelling en het 
leeftijdsontslag? 

119 Kunt u voor het jaar 2010 per leeftijdscohort van vijf jaar een 
overzicht geven van de volgende uitstroom categorieën: de 
irreguliere uitstroom, het einde van het FPS, het einde van de BBT 
aanstelling en het leeftijdsontslag? 

120 Kunt u voor het jaar 2011 per leeftijdscohort van vijf jaar een 
overzicht geven van de volgende uitstroom categorieën: de 
irreguliere uitstroom, het einde van het FPS, het einde van de BBT 
aanstelling en het leeftijdsontslag? 

121 Kunt u voor het jaar 2012 per leeftijdscohort van vijf jaar een 
overzicht geven van de volgende uitstroom categorieën: de 
irreguliere uitstroom, het einde van het FPS, het einde van de BBT 
aanstelling en het leeftijdsontslag? 

122 Kunt u voor het jaar 2013 per leeftijdscohort van vijf jaar een 
overzicht geven van de volgende uitstroom categorieën: de 
irreguliere uitstroom, het einde van het FPS, het einde van de BBT 
aanstelling en het leeftijdsontslag? 

123 Wat gaat Defensie doen om de imagoschade voor de werving door 
de eventuele opheffing van deze eenheden te voorkomen of te 
repareren? 

124 Is het oprekken van de gangbare promotietermijn een van de 
voorgenomen maatregelen om het verschil tussen het feitelijke 
personeelsbestand en de numerus fixus te verkleinen? Kunt u 
toelichten voor welke rangen dit van toepassing is en wat de 
verlening van de promotietermijn per rang is? 

125 Klopt het dat met het verhogen van de FLO-leeftijd de uitstroom 
van militairen aan de bovenkant van het personeelsbestand lager is 
dan voorheen? Zo ja, welke gevolgen heeft dit voor de doorstroom 
in de rangen? 

126 Waarom krijgt het instroomproces een sterkere regionale inbed-
ding, met meer mogelijkheden voor regionale commandanten om 
invloed uit te oefenen op de werving, terwijl u anderzijds de ene na 
de andere kazerne sluit? Welke negatieve gevolgen heeft het sluiten 
van kazernes in diverse regio’s voor de werving? 

127 Wanneer is de inzetbaarheid van de NH-90 helikopter weer op 
orde? 

128 Hoeveel budget wordt toegevoegd aan het onderhoud van 
helikopters om de inzetbaarheid op peil te krijgen? 

129 Wanneer zal de inzetbaarheid van de Apache- en Chinook helikop-
ters op peil zijn? 

130 Hoe lang zijn de gesprekken met het bedrijfsleven al gaande over 
het uitbesteden van het onderhoud aan de Cougar helikopters? Op 
welke termijn verwacht u een overeenkomst te kunnen hebben 
afgesloten? 

131 Welk budget is er beschikbaar voor cyber en hoe is dit budget 
verdeeld? 
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Nr. Vraag 
132 Wordt er met andere landen samengewerkt in het opzetten van het 

Defence Cyber Command? Zo ja, welke landen zijn dit en welke 
vorm neemt de samenwerking aan? Zijn hiervoor verdragen 
afgesloten? Zo ja, kunt u een overzicht geven? 

133 Welke stappen heeft u al ondernomen om te komen tot de nieuw 
op te richten eenheid voor Signal Intelligence en cyber? 

134 Wordt bij de op te richten eenheid voor signals intelligence 
(SIGINT) en cyber samenwerking gezocht met de kennisinfrastruc-
tuur op het gebied van «big data» in Drenthe? Zo ja, op welke 
wijze? Zo nee, waarom niet? 

135 Kunt u, per krijgsmachtonderdeel, in de jaren 2012 – 2016, de 
gemaakte kosten aan het inlichtingen en veiligheidsveld (I&V) en 
informatie- en communicatietechnologie (ICT) specificeren? 

136 Alle uitgaven aan I&V/ICT van de krijgsmachtonderdelen zijn 
gecentraliseerd in enkele posten: kunt u daarom per onderdeel, 
voor de jaren 2012–2016, de totale begrote I&V/ICT uitgaven 
opgeven en toelichten of deze uitgaven gaan over investeringen 
en/of exploitatie? 

137 Kunt u de totale I&V/ICT-uitgaven voor de gehele krijgsmacht voor 
2012, 2013, 2014, 2015 en 2016 onder elkaar zetten? Kunt u daarbij 
onderscheid maken tussen I&V/ICT voor de witte kolom en de 
groene kolom, waarbij ook de I&V/ICT materieelprojecten, zoals 
Titaan en vervanging radio’s, zijn meegenomen? 

138 Klopt het dat I&V/ICT-uitgaven in 2012, inclusief alle onderdelen, 
investeringen en Shared Service Organisatie (SSO’s) ruim € 670 
mln., in 2013 ruim € 580 mln., in 2014 ruim € 320 mln. en vanaf 
2015 ruim € 290 mln. per jaar bedragen? Kunt u het grote verschil, 
alleen tussen 2012 en 2014 al ruim 50%, tussen de verschillende 
jaren uitgebreid toelichten? Wat is de oorzaak van deze grote daling 
in I&V/ICT-kosten? 

139 De totale I&V/ICT uitgaven tussen de jaren 2012–2016 lijken in 
verschillende jaren verspreid te staan in de begroting. Kunt u voor 
deze jaren de totale I&V/ICT uitgaven integraal uiteenzetten? Kunt u 
daarbij het onderscheid maken tussen de reguliere I&V/ICT 
uitgaven en operationele I&V/ICT uitgaven? Kunt u voorts toelich-
ten bij welke posten de I&V/ICT uitgaven voor deze jaren zijn te 
vinden? 

140 Bestaat er, gezien het steeds grotere belang van I&V/ICT en het 
genetwerkt optreden voor Defensie, een integrale visie op de 
Defensie I&V/ICT waarin ambities, strategie en I&V/ICT investerin-
gen en uitgaven staan toegelicht en verantwoord? Zo ja, kunt u 
deze aan de Kamer doen toekomen? Zo nee, waarom niet, en bent 
u dan bereid zo snel mogelijk een integrale I&V/ICT visie op te 
stellen, met speciale aandacht voor I&V/ICT en genetwerkt 
optreden, en deze met de Kamer te delen? 

141 Is er sprake van een steeds grotere afhankelijkheid, onder andere 
door het steeds grotere belang van genetwerkt optreden, van 
I&V/ICT en vitale netwerken? Zo ja, heeft u een langetermijnstrate-
gie voor I&V/ICT waarin de ambities en investeringen worden 
omschreven? Zo ja, kunt u deze toelichten? Zo nee, waarom niet? 

142 Zijn er plannen om het onbemande luchtsysteem Medium Altitude 
Long Endurance Unmanned Aerial Vehicle (MALE UAV) te 
bewapenen? Welke UAV kandidaten worden momenteel overwo-
gen? Wordt er samengewerkt met andere landen in het aanschaf-
proces en in dienst nemen van de UAV? Zo ja, welke landen zijn dat 
en wat is de aard van de samenwerking? 

143 Zijn er plannen om nieuwe onderzeeboten te ontwerpen en te 
bouwen samen met Duitsland? Indien ja, kunt u deze planen nader 
toelichten? 
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Nr. Vraag 
144 Kunt u een overzicht geven van alle internationale samenwerkings-

verbanden waar Defensie aan deelneemt? 
145 Kunt u toelichten waarom er in de begroting geen ingeschatte 

opbrengsten van sourcingstrajecten kunnen worden opgenomen? 
In hoeverre zijn er tot nu toe ingeschatte opbrengsten bekend? Kunt 
u deze per groot sourcingstraject opgeven en toelichten? 

146 Wordt er binnen de begroting rekening gehouden met eventuele 
opbrengsten van de sourcingstrajecten? Zo ja, worden deze 
opbrengsten toegevoegd aan de investeringen en exploitatie? Zo 
nee, kunt u uitgebreid toelichten waarom niet? 

147 Worden eventuele opbrengsten van sourcingstrajecten meegeno-
men in de begroting? Zo ja, waar komen deze opbrengsten terecht? 
Zo nee, waarom niet, en bij welke voorwaarden zouden eventuele 
opbrengsten wel worden opgenomen? 

148 Waar zijn de uitgaven aan de verdere ontwikkeling van Enterprise 
Resource Planning (ERP) op de begroting te vinden? Kunt u voor de 
aankomende jaren toelichten welke kosten hiermee zijn gemoeid en 
tot wanneer ERP wordt doorontwikkeld? 

149 Onder welke post zijn de verdere uitgaven aan de ontwikkeling van 
ERP te vinden nu Strategic Process and Enterprise Resource 
Planning Enabled Reengineering (SPEER) is overgegaan in de 
lijnorganisatie? 

150 Heeft u over de vastgoedmaatregelen contact gehad met de 
minister voor Wonen en Rijksdienst? Zo ja, waarover? Zo nee, 
waarom niet? 

151 Wat wordt er bedoeld met de maatregel dat de vastgoednormering 
stringenter wordt toegepast? 

152 Welke vastgoednormering zal stringenter toe gepast worden? 
153 Welke vastgoednormering wordt bij Defensie gebruikt? 
154 Hoe wordt bij het besluit voor nieuwbouw rekening gehouden met 

reeds leegstaand vastgoed van het Rijk? 
155 Hoe gaat u bij de maatregelen op het gebied van vastgoed rekening 

houden met de vastgoedoperaties bij andere ministeries? 
156 Zullen de reeds lopende vastgoedoperaties door de stuurgroep 

worden herbeoordeeld op nut en noodzaak? Zo ja, welke gevolgen 
heeft dit voor het Herbeleggingsplan Vastgoed? Zo nee, waarom 
niet? 

157 Heeft u een beeld van de gevolgen van de opgetelde vastgoed-
maatregelen van het Rijk voor Assen? Zo ja, kunt u dat beeld met 
ons delen? Zo nee, waarom niet? 

158 Heeft u een beeld van de gevolgen van de opgetelde vastgoed-
maatregelen van het Rijk voor Drenthe? Zo ja, kunt u dat beeld met 
ons delen? Zo nee, waarom niet? 

159 Blijven de schietbaan in Witten en het oefenterrein De Haar nabij 
Assen in gebruik als de Johan Willem Friso-kazerne gesloten 
wordt? Zo ja, is dit aan een termijn gebonden? 

160 Blijven het 13e Infanteriebataljon luchtmobiel en het Schoolbataljon 
Noord gebruik maken van de schietbaan in Witten en het oefenter-
rein De Haar? Zo ja, op welke termijn kan hier verandering in 
optreden, en welke oplossing ziet u dan? 

161 Kunt u toelichten of gebruikmaking van de oefenfaciliteiten in de 
nabijheid van Assen door de verhuizing naar Havelte tot extra 
kosten voor deze bataljons leidt? Zo ja, hoeveel? 

162 Is intensivering van de samenwerking van de Dienst Vervoer & 
Ondersteuning van de Dienst Justitiële Inrichtingen op de Johan 
Willem Friso-kazerne in Assen een optie die nader onderzoek 
verdient? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat waren de uitkomsten? 

163 Hoeveel Defensiemedewerkers zijn er werkzaam op de Johan 
Willem Frisokazerne in Assen? 
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Nr. Vraag 
164 Hoeveel van de Defensiemedewerkers die werkzaam zijn op de 

Johan Willem Frisokazerne zullen extern bemiddeld worden? 
165 Waar zal het personeel dat werkzaam is op de Johan Willem 

Frisokazerne in Assen naar toe verhuizen? 
166 Waar zullen de eenheden van de Johan Willem Frisokazerne in 

Assen naar toe verhuizen? 
167 Waar zullen de taken die momenteel op de Johan Willem Frisok-

azerne in Assen worden uitgevoerd in de toekomst uitgevoerd 
worden? 

168 Is het overwogen om de toekomstige marinierskazerne in Vlissin-
gen over te brengen naar Rotterdam? Zo ja, waarom is dit niet 
gebeurd? Zo nee, waarom niet? 

169 Kunt u de business-case voor de sluiting van de Van Ghent Kazerne 
aan de Kamer doen toekomen? 

170 Hoeveel Defensiemedewerkers zijn er werkzaam op de Van Ghent 
Kazerne? 

171 Hoeveel van de Defensiemedewerkers die werkzaam zijn op de Van 
Ghent Kazerne zullen extern bemiddeld worden? 

172 Waar zal het personeel dat werkzaam is op de Van Ghent Kazerne 
naar toe verhuizen? 

173 Waar zullen de eenheden van de Van Ghent Kazerne naar toe 
verhuizen? 

174 Waar zullen de taken die momenteel op de Van Ghent Kazerne 
worden uitgevoerd in de toekomst uitgevoerd worden? 

175 Heeft u alternatieven ontvangen en/of overwogen voor het sluiten 
van de Van Ghent Kazerne? Zo ja, welke zijn dit? 

176 Kunt u de meest actuele en exacte kostenberekening van de nieuwe 
kazerne in Vlissingen aan de Kamer doen toekomen? 

177 Is er volledige dekking gevonden voor de bouw van de nieuwe 
kazerne in Vlissingen? Zo nee, welk bedrag staat nog open? 

178 Hoeveel vertraging zal de nieuw te bouwen kazerne in Vlissingen 
oplopen als gevolg van het opnieuw bezien van de behoeftestelling 
door de sluiting van de Van Ghent Kazerne? 

179 Kunt u een overzicht geven van de financiële gevolgen van de 
overplaatsing van de Van Ghent Kazerne naar Vlissingen? Heeft 
deze overplaatsing nog gevolgen voor de toezegging van de 
gemeente Vlissingen en de provincie Zeeland om respectievelijk 
€ 3 mln. en € 15 mln. bij te dragen om de toezegging gestand te 
doen dat de grond voor de kazerne om niet en bouwrijp beschik-
baar wordt gesteld? Wie gaat de meerkosten dragen en hoe groot 
zullen de meerkosten zijn? 

180 Kunt u een overzicht geven van de besparing door het sluiten en 
afstoten van de Van Ghent Kazerne, uitgesplitst naar exploitatiekos-
ten, personeelskosten, onderhoudskosten en eventuele 
verkoopopbrengsten? 

181 Hoeveel Defensiemedewerkers zijn er werkzaam op het Air 
Operations Control Station in Nieuw Milligen? 

182 Hoeveel van de Defensiemedewerkers die werkzaam zijn op het Air 
Operations Control Station in Nieuw Milligen zullen extern 
bemiddeld worden? 

183 Waar zal het personeel dat werkzaam is op het Air Operations 
Control Station in Nieuw Milligen naar toe verhuizen? 

184 Waar zullen de eenheden van het Air Operations Control Station in 
Nieuw Milligen naar toe verhuizen? 

185 Waar zullen de taken die momenteel op het Air Operations Control 
Station in Nieuw Milligen worden uitgevoerd in de toekomst 
uitgevoerd worden? 

186 Hoeveel Defensiemedewerkers zijn er werkzaam op de Joost 
Dourleinkazerne op Texel? 
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Nr. Vraag 
187 Waar zullen de eenheden van de Joost Dourleinkazerne op Texel 

naar toe verhuizen? 
188 Hoeveel van de Defensiemedewerkers die werkzaam zijn op de 

Joost Dourleinkazerne op Texel zullen extern bemiddeld worden? 
189 Waar zal het personeel dat werkzaam is op de Joost Dourleinka-

zerne naar toe verhuizen? 
190 Welke nadelige effecten heeft de sluiting van kazernes op de 

werving en het behoud van personeel? 
191 Heeft u bij de ontwikkeling van uw vastgoed plannen rekening 

gehouden met de motie De Vries c.s. (31 490, nr. 126), waarin 
uitgesproken wordt dat o.a. Drenthe en Friesland niet onevenredig 
qua werkgelegenheid door de bezuinigingen getroffen mogen 
worden? 

192 Hoe ver bent u met de raming van de investeringen, die benodigd 
zijn om de verschillende verhuizingen te realiseren, en wanneer kan 
ze een compleet beeld geven? 

193 Hoe heeft u de dekking van de investeringen die benodigd zijn om 
verschillende verhuizingen te realiseren geregeld? 

194 Kunt u toelichten met welke opbrengsten en kosten u per locatie 
rekening heeft gehouden met betrekking tot het afstoten van 
vastgoed? 

195 Ziet u mogelijkheden om de exploitatie van het vastgoed van 
Defensie efficiënter te maken door gebruikmaking van de facilitei-
ten op de kazernes door andere rijksdiensten? 

196 Hoe kijkt u aan tegen huisvesting van andere rijksdiensten op 
militair vastgoed? 

197 Op welke wijze werkt u samen met de minister voor Wonen en 
Rijksdienst om het vastgoed van Defensie efficiënter te gebruiken 
door gebruikmaking van de faciliteiten op de kazernes door andere 
rijksdiensten? 

198 Gaat u nog een kwantitatieve doorlichting van de bestaande 
vastgoedportfolio uitvoeren en zo nee, waarom niet? 

199 Overweegt u een overplaatsing van Marinierskazerne in Den Helder 
en/of de legering van het Korps Commandotroepen naar Vlissin-
gen? Zo ja, welke besparingen wilt u hierbij behalen en zo nee, 
waarom niet? 

200 Heeft u plannen ten aanzien van de marinierskapel? Zo ja, welke 
zijn dit? 

201 Kunt u toelichten wat de huidige exploitatiekosten van de mari-
nierskapel zijn? 

202 Waarom wordt de aanvullende taakstelling van € 15 mln. vanaf 
2017 in mindering gebracht op de risicoreservering uit de beleids-
brief 2011 (33 694, nr.1)? Welk bedrag resteert dan in deze 
risicoreservering? 

203 Waarom stelt u dat de structurele oplossing voor de WUL vanaf de 
jaren 2015 in de Nota In het belang van Nederland is verwerkt, 
terwijl uit de tabel op blz. 32 van de nota blijkt dat dit niet gebeurd 
is? 

204 Wat betekent «eenmalig» in de zin over de inzetbaarheid van de 
F-16: «Tot de vervanging van de F-16 -voorzien in 2023- eenmalig 
een groep van acht jachtvliegtuigen»? 

205 Het BIV zorgt voor een korting van € 1 mld. op de defensiebegro-
ting. Welk deel vloeit via missies weer terug naar Defensie, en welk 
deel op andere wijze? 

206 Is het budget Financiering Nationale Inzet Krijgsmacht (FNIK) met 
€ 2,25 mln. nog wel voldoende om de toenemende nationale inzet 
van de krijgsmacht te financieren? Wanneer wordt het FNIK 
geëvalueerd? 
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Nr. Vraag 
207 Hoeveel zou de genoemde Frontex inzet kosten? Wordt met het 

«verrekenen» bedoeld dat de kosten in EU-verband gedragen 
worden, of zijn die voor Nederland? 

208 Kan de Frontex inzet uit het BIV betaald worden? 
209 Hoe verhouden de personeelskosten van een militair gestationeerd 

op Sint Maarten of Aruba zich tot de kosten van een vergelijkbare 
militair die in Nederland gestationeerd is? 

210 Wanneer zal het JSS afgebouwd zijn? 
211 Welke extra operationele inzetbaarheid is mogelijk als het JSS niet 

wordt afgestoten? 
212 Wanneer zal het nog te verwerven kleinere bevoorradingsschip in 

dienst gesteld worden? 
213 Hoe lang kan de Zr.Ms. Amsterdam nog in de vaart gehouden 

worden? 
214 Wat zijn de exploitatiekosten van de Zr.Ms. Amsterdam? 
215 Welke gevolgen heeft het langer in de vaart houden van de Zr.Ms. 

Amsterdam voor het onderhoudspersoneel? 
216 Kunt u toelichten wat een meer flexibele personeelssamenstelling 

inhoudt? 
217 Hoe zal een meer flexibele personeelssamenstelling tot een 

reductie van het aantal vte’s leiden? 
218 Wat is de verwachte structurele besparing van een flexibeler 

personeelssamenstelling? 
219 Hoe past het opheffen van het 45e Pantserinfanteriebataljon in het 

beleid om de organisatie van operationele eenheden te verbeteren 
door een flexibeler personeelsbezetting? 

220 Bij welke materieelprojecten zijn er inmiddels lange termijn 
onderhoudscontracten afgesloten? 

221 Als de hele taakstelling zou worden ingevuld via bezuinigingen op 
de landmacht, welke gevolgen zou dat hebben voor de 
inzetbaarheid? 

222 Hoe lang zal het duren om de bemanning van een Apache en 
Chinook van Deployable Combat Ready te trainen voor missie 
inzet? 

223 Als de Dornier voor Frontex wordt ingezet, heeft dat dan gevolgen 
voor de inzet in Caribisch gebied? 

224 Wat is de marktwaarde van een Nederlandse F-16? 
225 Wat zijn de gemiddelde kosten per vte van een medewerker van de 

Marechaussee? Hoe verhoudt dit zich tot de kosten van een 
vergelijkbare politieman? 

226 Welke taken doet de Marechaussee nu, die vergelijkbaar zijn met 
wat de reguliere politie doet? 

227 Wanneer moet bij de Koninklijke Marechaussee de YPR-765 
vervangen worden? 

228 Wat is het beoogde en gerealiseerde investeringspercentage van de 
afgelopen vijf jaar? 

229 Hoeveel Commissie Defensie Materieelontwikkeling (Codemo) 
aanvragen zijn er nog in behandeling? Wat is de gemiddelde 
doorlooptijd van een aanvraag? Levert de financiering van 
goedgekeurde projecten nog vertraging op? Zijn er al financiële 
middelen in de vorm van royalties teruggestort? 

230 Hoe groot is het deel van de investeringen dat gefinancierd wordt 
met de verkoopopbrengsten van materieel, in de jaren 2014 tot en 
met 2018? 

231 Welke investeringen staan in de planning voor nieuw materieel bij 
de Koninklijke Marechaussee? 

232 Wordt er overwogen om wapensystemen aan te schaffen onder het 
Maritime Ballistic Missile Defence (MBMD)? Zo ja, welke? 
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Nr. Vraag 
233 Kunt u toelichten wat er de reden van is dat bij de NH-90 de 

verplichtingen later gecontracteerd zijn dan aanvankelijk was 
voorzien? 

234 Welke budgettaire gevolgen heeft het later contracteren van 
verplichtingen bij de NH-90? 

235 Kunt u toelichten waarom nieuwbouw van het hoofdgebouw, 
werkcentrum Avionica en het logistiek proces nodig is, en kunt u 
hierbij toelichten hoe er is gekeken naar hergebruik en renovatie? 

236 Is het mogelijk om (een deel van) de Energie Prestatie Adviezen 
(EPA) maatregelen naar voren te halen in de tijd? Kunt u aangeven 
welke extra besparing er tegenover een vroegere investering zou 
staan? 

237 Kunt u per vastgoedproject in planning de verwachte uitgaven in 
2014 weergeven? 

238 Kunt u uiteenzetten welke eenheden waarheen verhuizen in het 
schuifplan Ermelo? 

239 Welke eenheden zullen bij het schuifplan Ermelo naar Ermelo 
verhuizen en om hoeveel Defensiemedewerkers gaat dit? 

240 Welke eenheden zullen bij het schuifplan Ermelo van Ermelo weg 
verhuizen en om hoeveel Defensiemedewerkers gaat dit? 

241 Welke gevolgen heeft het opheffen van het 45e pantserinfanterieba-
taljon voor het schuifplan Ermelo? 

242 Welke eenheden zijn er op dit moment in Ermelo gevestigd? 
243 Hoeveel Defensiemedewerkers zijn er momenteel werkzaam op de 

kazerne in Ermelo? 
244 Hoeveel defensiemedewerkers zullen na de reorganisaties 

werkzaam zijn op de kazerne in Ermelo? 
245 Waarom daalt het budget voor de bekostiging van wetenschappe-

lijk onderzoek van € 70 mln. in 2012 naar € 57,5 mln. in 2018? Welk 
percentage van de defensie-uitgaven zal aan R&D en R&T besteed 
worden? 

246 Hoeveel geeft Defensie in 2014 uit aan wetenschappelijk onderzoek 
waarmee het een bijdrage levert aan het rijksbrede topsectorenbe-
leid? 

247 Hoeveel euro draagt Defensie bij aan het topsectorenbeleid? 
248 Hoeveel van de € 24 mln. dat beschikbaar is voor technologieont-

wikkeling wordt binnen de gouden driehoek besteedt? 
249 Hoeveel CV-90’s, Fenneks en Boxers worden afgestoten met de 

opheffing van het 45e pantserinfanteriebataljon? 
250 Welke gevolgen heeft het afstoten van de CV-90’s, Fenneks en 

Boxers na opheffing van het 45e pantserinfanteriebataljon voor het 
betreffende onderhoudspersoneel? 

251 Welk bedrag is begroot voor de verkoop van de af te stoten CV-90’s, 
Fenneks en Boxers? 

252 Is het mogelijk om de overtollige Fenneks van de landmacht om te 
bouwen tot de vervanger van de YPR-765 van de Koninklijke 
Marechaussee? Zo ja, hoe verhouden de ombouwkosten zich tot de 
verwervingskosten van een nieuwe vervanger van de YPR-765? 

253 Is het mogelijk om de overtollige CV-90’s van de landmacht om te 
bouwen tot de vervanger van de YPR-765 van de Koninklijke 
Marechaussee? Zo ja, hoe verhouden de ombouwkosten zich tot de 
verwervingskosten van een nieuwe vervanger van de YPR-765? 

254 Is het mogelijk om de overtollige Boxers van de landmacht om te 
bouwen tot de vervanger van de YPR-765 van de Koninklijke 
Marechaussee? Zo ja, hoe verhouden de ombouwkosten zich tot de 
verwervingskosten van een nieuwe vervanger van de YPR-765? 

255 Aan welke landen wordt de Lynx helikopter verkocht? 
256 Kunt u toelichten waar vanaf 2014 de post «materiële uitgaven 

waarvan ICT» van de Defensie Materieel Organisatie (DMO) 
ondergebracht is? 

14



Nr. Vraag 
257 Kunt u aangeven aan welke SSO’s een bijdrage wordt geleverd uit 

de post «materiële uitgaven waarvan bijdragen aan SSO’s» van de 
DMO, en kunt u hierbij per SSO het bedrag en de te verrichten 
taken weergeven? 

258 Waar komt het verschil vandaan dat in het jaar 2014 € 228 mln. 
minder wordt uitgegeven bij de DMO aan de post «materiele 
uitgaven waarvan IC» ten opzichte van 2013? 

259 Is de oprichting van het Financieel Administratie- en Beheerkantoor 
(FABK) nu volledig voltooid? Zo nee, wanneer moet het voltooid 
zijn? 

260 Zijn alle functionaliteiten van het FABK volledig operationeel? Zo 
nee, welke functionaliteiten nog niet? 

261 Welk bedrag zou het schrappen van de Defensie attachés 
opleveren? 

262 Wat zijn «veiligheidsstructuren in het kader van wapenbeheer-
sing»? 

263 Wat wordt verstaan onder de milieuuitgaven? 
264 Kunt u een overzicht geven van de uitgaven van Defensie voor 

schadevergoedingen via de landsadvocaat voor de jaren 2011, 2012 
en 2013? 

265 Welke gevolgen hebben de maatregelen uit de Nota In het belang 
van Nederland voor de personele bezetting van het centraal 
apparaat? 

266 Welk bedrag is voor de jaren 2014, 2015, 2016, 2017 en 2018 extra 
ingeboekt op de Sociaal Beleidskader (SBK)-gelden als gevolg van 
de maatregelen uit de Nota In het belang van Nederland? 

267 Kunnen de kosten van een tijdelijke mismatch van het personeels-
bestand worden bekostigd uit de begrote SBK-kosten om zodoende 
langdurige uitkeringen uit bovenwettelijke werkloosheidswet 
(BWW-)trajecten vanwege gedwongen ontslagen te voorkomen? 

268 Tussen 2016 en 2018 is Defensie aangeslagen voor een apparaat-
staakstelling van € 48 mln. In hoeverre gaat deze taakstelling, per 
jaar, ten koste van de Defensie Telematica Organisatie (DTO)? Kunt 
u toelichten hoe deze taakstelling binnen de DTO wordt ingevuld? 

269 Kunt u per jaar toelichten hoe de apparaatstaakstelling van € 48 
mln. die vanaf 2016 tot en met 2018 bij de DTO neerslaat? 

270 Kunt u toelichten hoeveel van de taakstelling van € 48 mln. ten 
koste gaat van de IV/ICT? Waar valt deze bezuiniging precies neer 
en hoe wordt deze besparing behaald? 

271 Betreft het in 2013 controleren en opschonen van de personeels-
dossiers zowel de wettelijke als de niet-wettelijke verplichte 
stukken? 

272 Wanneer zal het opschonen van de wettelijke en de niet-wettelijke 
stukken voltooid zijn? 

273 Welke maatregelen neemt u om de kwaliteit van de personeelsdos-
siers structureel op peil te houden? 

274 Betekent dat in 2014 de kwaliteit van de personeelsdossiers 
structureel ingebed worden in de P&O-processen dat de kwaliteit 
op het moment onvoldoende is? Kunt u uw antwoord toelichten? 

275 Uit welke maatregelen bestaat het meerjarig verbeterprogramma 
Operationele gereedheid? 

276 Wat is het programma basisadministraties? 
277 Kunt u de reden toelichten voor het opnemen van het meerjarig 

verbeterprogramma operationele gereedheid in het programma 
basisadministraties? 

278 Zijn vanaf 2014 alle IV/ICT-kosten van de krijgsmacht bij de DTO te 
vinden? Zo nee, bij welke posten staan nog meer IV/ICT-uitgaven 
gespecificeerd? 
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Nr. Vraag 
279 Zijn de totale kosten van Informatievoorziening en -Technologie 

(IVENT) en Joint Informatievoorziening Commando (JIVC) 
opgenomen in het artikel Defensie Telematica Organisatie? Zo ja, 
kunt u de kosten voor IVENT en JIVC apart specificeren? 

280 Wat is het verschil tussen IVENT, de DTO en de JIVC? Kunt u per 
onderdeel de kosten en taken uitsplitsen? 

281 Kunt u uitgebreid toelichten wat het verschil is tussen de 
IV-organisaties? Wat zijn hun taken, hun rol binnen de krijgsmacht 
en waar zijn hun middelen gespecificeerd op de begroting van 
Defensie? Kunt u de financiën van deze organisaties in uw 
beantwoording van deze vragen meenemen? 

282 Waar zijn de financiën van IVENT, de DTO en het JIVC te vinden op 
de begroting? 

283 Kunt u de post «omzet derden» van de DTO toelichten? 
284 Waarom groeit de post «omzet derden» van de DTO van € 150.000 

naar € 2 mln.? 
285 Gaat de DTO zich meer opstellen als een marktpartij, aangezien 

haar externe inkomsten groeien van € 150.000 naar € 2 mln.? Zo ja, 
kunt u dit uitgebreid toelichten? Zo nee, hoe kunt u deze stijging 
verklaren? 

286 Kunt u de stijgende rentelasten van de DTO toelichten? 
287 Hoeveel wordt er in totaal door Defensie aan ICT uitgegeven in 

2014? 
288 Kunt u toelichten wat de gevolgen voor het personeel zouden zijn 

om de vastgoed- en nieuwbouwplannen nu nog te staken, 
aangezien de Algemene Rekenkamer aangeeft dat het niet zeker is 
dat de bezuinigingsdoelstellingen op het vastgoed behaald 
worden? Welke gevolgen heeft dit voor de Defensieorganisatie? 

289 Kunt u een overzicht geven van de terreinen waar het om gaat bij 
het rapport Verkocht wegens Vrede (32 733, nr. 135), waarbij 
aangegeven wordt hoe lang het per terrein duurde om deze te 
verkopen, wat de gerealiseerde verkoop opbrengst was in relatie 
tot de aanvankelijk geraamde opbrengst, en voor welke terreinen 
uiteindelijk geen interesse bleek? 

290 Voldoet het vastgoed van Defensie aan de Energiebesparingsricht-
lijn? 

291 Kunt u een overzicht geven van de energielabels van de grote 
kazernes van Defensie? 

292 Voldoet Defensie aan de eisen voor het nemen van energiebespa-
rende maatregelen uit de Wet Milieubeheer (alle maatregelen met 
een terugverdientijd < 5 jaar nemen)? 

293 Volgt uit de relevante cao’s dat Defensiepersoneel (ambtenaren en 
militairen) na een bepaalde tijd in schaal stijgen, of is dit een keuze 
van de werkgever waarvan afgeweken kan worden? 

294 Volgt uit de relevante cao’s dat Defensiepersoneel (ambtenaren en 
militairen) jaarlijks een periodiek in loon stijgen, of is dit een keuze 
van de werkgever waarvan afgeweken kan worden? 

295 Kunt u een actueel overzicht geven van de aantallen personeel per 
rang en schaal? 

296 Kunt u toelichten waar het aantal –1.137 in de tabel als gevolg van 
de maatregelen uit de nota vandaan komt? 

297 Hoe verhoudt het getal –1.137 in de tabel zich tot de maatregelen 
uit de nota om 2300 tot 2400 arbeidsplaatsen te schrappen en 700 
tot 900 medewerkers extern te bemiddelen? 

298 Kunt u voor de jaren 2010–2013 per rang en schaal toelichten hoe 
lang Defensiemedewerkers gemiddeld in zo’n rang en schaal zaten? 

299 Kunt u voor de jaren 2010–2013 per rang en schaal toelichten wat 
de gemiddelde leeftijd is van de Defensiemedewerkers die in zo’n 
rang en schaal zitten? 
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300 Wat is het aantal militairen en het aantal burgers per 01-01-2018 en 

blijft de verhouding militairen en burgers gelijk in de nieuwe 
organisatie? 

301 Hoe heeft het handhaven van een gelijke verhouding tussen 
burgers en militairen gevolgen voor het voortzettingsvermogen van 
Defensie? 

302 Hoe is de verhouding nu tussen militaire en burger functies binnen 
Defensie? 

303 Geldt de verhouding van 20–80% tussen burgerfuncties en militaire 
functies zoals genoemd in de beleidsbrief van 8 april 2011 (32 733, 
nr. 1) ook nog na invoering van de maatregelen uit de Nota In het 
belang van Nederland (33 763, nr. 1)? 

304 Kunt u toelichten, bij voorkeur in tabelvorm, hoe in de personele 
samenstelling bij Defensie, de verhouding tussen de beoogde 
numerus fixus en de huidige feitelijke personele samenstelling eruit 
ziet, uitgesplitst naar rangen, eenheden en functies? Kunt u deze 
tabel voorzien van een toelichting die met name ingaat op de 
oorzaken en gevolgen van de feitelijke personele samenstelling ten 
opzichte van de beoogde numerus fixus? 

305 Welke maatregelen zullen er genomen worden om de (eventuele) 
scheefgroei tussen de beoogde numerus fixus en de feitelijke 
personele samenstelling bij Defensie aan te pakken? Op welke 
termijn denkt u de personele samenstelling zoals in de beoogde 
numerus fixus vastgesteld te zullen hebben bereikt? 

306 Wat zijn de financiële gevolgen van het huidige feitelijke perso-
neelsbestand ten opzichte van de beoogde numerus fixus? 

307 Wat zijn de overige gevolgen van het huidige feitelijke personeels-
bestand bij Defensie ten opzichte van de beoogde numerux fixus? 

308 Wat zijn de gevolgen van het huidige feitelijke personeelsbestand 
bij Defensie ten opzichte van de beoogde numerus fixus met 
betrekking tot de promotiemogelijkheden? 

309 Hoe verhoudt het aantal generaals per 1000 militairen in de 
Nederlandse krijgsmacht zich tot andere NAVO landen? 

310 Kunt u voor de jaren 2011, 2012 en 2013 toelichten hoeveel (aantal 
en aandeel) militairen en Defensie-ambtenaren, in de laatste twee 
jaar voordat ze met pensioen gingen, een of meer schalen 
bevorderd zijn? 

311 Hoeveel vrije ruimte in euro’s is er nog voor investeringen in 2014 
onder de artikelen Taakuitvoering Zee-, Land-, Luchtstrijdkrachten 
en Investeringen Krijgsmacht? 

312 Wat is de taak van de Nederlandse militair toegevoegd aan het 
Belgische detachement dat deel uitmaakt van de EUTM Mali? 

313 Worden er ook particuliere beveiligingsbedrijven ingezet voor de 
bewaking van diplomaten en ambassades? Zo ja, wat is de 
getalsmatige verhoudingen tussen deze inzet en die van de Brigade 
Speciale Beveiligingsopdrachten (BSB)? Hoeveel verschillen de 
kosten? 

314 Voor welke investeringen wordt het exploitatiebudget van de DMO 
tijdelijk aangewend? 

315 Om welk tijdelijk productieverlies gaat het bij de «tijdelijke 
beperking capaciteit DMO»? 

316 Ten kostte van welke investeringen worden de hogere kosten voor 
het SBK, pensioenen en uitkeringen gefinancierd? 

317 Kunt u overzichtelijk toelichten wat voor 2012 tot en met 2016 de 
totale, zowel interne als externe, uitgaven voor het cyberdomein 
zijn? Kunt u dit verder per betrokken organisatie zoals de Militaire 
Inlichtingen- en Veiligheidsdienst (MIVD), het Defensie Cyber 
Commando (DCC) en het Defensie Cyber Expertise Centrum (DCEC) 
uitsplitsen? 
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318 Kunt u toelichten in hoeverre de oprichting van het DCC wordt 

versneld in vergelijking met de originele planning uit de Defensie 
Cyberstrategie (33 321, nr. 1)? Klopt het dat u hierin spreekt over de 
oprichting van het DCC in 2014 en in de begroting wordt gesproken 
over 2014–2015? Kunt u specifieker toelichten wanneer u de 
oprichting verwacht? 

319 U geeft aan dat het DCC tussen 2014–2015 wordt opgericht. Kunt u 
specifieker toelichten, het liefst de maand en het jaar, wanneer de 
oprichting gepland is? 

320 Kunt u toelichten wat de taken van de Taskforce Cyber zijn en welke 
resultaten tot nu toe zijn bereikt? 

321 Kunt u uitgebreid en concreet toelichten welke resultaten de 
Taskforce Cyber tot nu toe heeft geboekt? 

322 Er is sprake van een Defensie Cyber Strategie, een nationale Cyber 
Strategie en een NAVO Cyber Strategie. Hoe verhouden deze zich 
tot elkaar en is het met deze verschillende strategieën en partijen 
duidelijk welke verantwoordelijkheden er zijn en waar deze liggen? 

323 Houdt de «samenwerking in nationaal en internationaal verband» 
in het kader van de Cyber Strategie in dat er een werkrelatie bestaat 
met de Amerikaanse National Security Agency (NSA) of andere 
inlichtingendiensten? Zo ja, waaruit bestaat die samenwerking? Is 
zulke samenwerking gebaseerd op verdragen? Zo ja, welke? 

324 Kunt u voor de aankomende jaren tot 2017 de totale interne en 
externe uitgaven voor het cyberdomein aangeven? Kunt u dit 
voorts per defensieorganisatie (MIVD, JIVC, DCC, etc.) uitsplitsen? 

325 Welke exacte bedragen zijn er aan welke organisaties toegekend? 
326 Welke organisaties waaraan subsidies worden verstrekt, treden met 

dat geld zelf op als subsidieverstrekker? Welke specifieke doelen uit 
de aanvraag zijn gehonoreerd en waarom? 

327 Aan welke organisaties verstrekken de in de vorige vraag 
genoemde organisaties subsidie en wat is de hoogte van de 
verstrekte subsidies? Welke specifieke doelen uit de aanvraag zijn 
gehonoreerd en waarom? 

328 Welk deel van de toegekende subsidies gaat naar andere overhe-
den? Zijn deze gelden geoormerkt en zo ja, waarvoor? Hoeveel van 
deze gelden worden door andere overheden aan derde partijen 
middels subsidie verstrekt? 

329 Ten aanzien van de vorige twee vragen: voor welke tijdsspanne 
zijn/worden er juridische verplichtingen aangegaan met betrekking 
tot subsidieverstrekkingen? 

330 Welke controlemethodiek gebruikt u aangaande het behalen van 
doelen? Hoe en hoe vaak vinden evaluaties plaats? 

331 Welke functie binnen het ministerie van Defensie beslist uiteindelijk 
over de toekenning van een subsidie en hoe ziet het traject vóór 
toekenning van een subsidie er uit? 

332 Welke subsidies lopen in 2013 af en worden niet meer geprolon-
geerd en waarom? 

333 Welke subsidies lopen in 2013 af en worden wel geprolongeerd en 
waarom? 

334 Welke maatregelen zijn en worden er binnen het Ministerie van 
Defensie genomen met betrekking tot verduurzaming en klimaat? 
Wat zijn de kosten van deze maatregelen?

1 http://www.prodef.nl/opinie-het-bataljon-infanteristen-van-weekers
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